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Plats och tid 

 

Tingssalen, Storgatan, Ljungby, tisdagen 24 februari 2014,  

kl. 17.30 – 20.00 

Beslutande 
Ledamöter 

 

 

 

Anne Karlsson (S) Stefan Fredriksson (S)   

Ann-Charlotte Wiesel (M) Stefan Willforss (C)   

Carina Bengtsson (C) Tryggve Svensson (V)   

- (S) Pia Johansson (S)   

Jessica Lyckvall (M) Bo Ederström (M)   

Gun Lindell (S) Tomas Johansson (FP)   

Lars-Ove Johansson (C) Mats Karlsson (KD)   

Sven-Olov Stenqvist (S) Deseré Lindelöv (S)   

Kerstin Wiréhn (V) Kent Danielsson (C)   

Carl-Gustav Arvidsson (FP) Lars Nordqvist (M)   

Christer Henriksson (KD) Rosalina Gauffin (KB)    

Marianne Eckerbom (C) Harriet Kristensson (S)   

Vinko Stifanic (S) Maida Dzanic (ALT)   

Mikael Magnusson (M) Ann Kristin Petersson (M)   

Alf Johansson (KB) - (S)   

Roland Johansson (ALT) Anneli Ahlqvist (C)   

Magnus Carlsson (S) Kjell Jormfeldt (MP)   

Krister Lundin (M) inte §§ 20-21 Irené Svensson (S)   

Elisabeth Lindström-Johannesson 

(MP) 

Leif Rogerstam (SD)   

Jan Lorentzson (SD) Carlos Lysebring (M)   

Magnus Gunnarsson (M) Ove Trulsson (C)   

Arne Johansson (C) Håkan Bengtsson (S)   

Margaretha Andersson (S) Ulla Hansson (M)   

Anders Bondeson (M) Björn Gullander (V)   

 Ulla-Britt Storck (S)   
 

Övriga närvarande 

Tjänstemän 

Åhörare 

Eva-Marie Norén Holgersson, sekreterare 

Roland Eiman, kommunchef 

8 personer 

Justerare 

 

Lars Nordqvist och Rosalina Gauffin 

Ersättare: Harriet Kristensson 

Justeringens 

plats och tid 

 

Kommunkansliet, 

måndagen den 3 mars 2014 kl. 16.00 

Paragrafer 

 

13-21 

Sekreterare 

 

Eva-Marie Norén Holgersson 

 

Ordförande 

 

Stefan Willforss 

 

Justerare 

 

Lars Nordqvist                  Rosalina Gauffin 

 

 



LJUNGBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
Kommunfullmäktige  2 

 

Justerandes signatur   

 

 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits 

på Ljungby kommuns anslagstavla 

  
Nämnd 

 

Kommunfullmäktige 

Sammanträdes- 

Datum 

 

24 februari 2014 

Överklagningstid 

 

4 mars 2014 – 25 mars 2014 

Anslaget nedtaget 

 

26 mars 2014 

Förvaringsplats 

för protokollet 

 

Kommunkansliet 

Underskrift 

 

Lena Karlsson 
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Justerandes signatur   

 

 

Ledamöter                       Ersättare 
När- 

varo 

§ 19 A § 19 B § 20 

Ja Nej Ja Nej Ja Nej 

Anne Karlsson (S) 
 

 
X X   X X  

Ann-Charlotte Wiesel (M)  X X  X  X  

Carina Bengtsson (C)  X X  X  X  

Conny Simonsson (S)  -       

Jessica Lyckvall (M)  X X  X  X  

Gun Lindell (S)  X X   X X  

Lars-Ove Johansson (C)  X X  X  X  

Krister Lundin (M) 
Kl. 17.30-19.30  

inte §§ 20-21  
X X  X    

Sven-Olov Stenqvist (S)  X X   X X  

Kerstin Wiréhn (V)  X X   X  X 

Lars Solling (FP) 
Carl-Gustav Arvidsson 

(FP) 
X X  X  X  

Christer Henriksson (KD)  X  X X   X 

Marianne Eckerbom (C)  X X  X  X  

Marie Åberg Johansson (S) Vinko Stifanic (S) X X   X  X 

Karin Bondeson (M) Mikael Magnusson (M) X X  X  X  

Alf Johansson (KB)  X  X X   X 

Roland Johansson (ALT)  X - - X  X  

Magnus Carlsson (S)  X X   X X  

Johanna Jormfeldt (MP) 
Elisabeth Lindström-

Johannesson (MP) 
X  X  X  X 

Jan Lorentzson (SD)  X - - X   X 

Magnus Gunnarsson (M)  X X  X  X  

Arne Johansson (C)  X X  X  X  

Margaretha Andersson (S)  X X   X X  

Anders Bondeson (M)  X X  X  X  
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Justerandes signatur   

 

Ledamöter                       Ersättare 
När- 

varo 

§ 19 A § 19 B § 20 

Ja Nej Ja Nej Ja Nej 

Stefan Fredriksson (S)  X X   X X  

Stefan Willforss (C)  X X  X  X  

Tryggve Svensson (V) 
 

 
X X   X  X 

Pia Johansson (S)  X X   X X  

Bo Ederström (M)  X X  X  X  

Tomas Johansson (FP)  X X  X  X  

Mats Karlsson (KD)  X  X X   X 

Matija Rafaj (S) Deseré Lindelöv (S) X X   X X  

Karl-Gustaf Sundgren (C) Kent Danielsson (C) X X  X  X  

Lars Nordqvist (M)  X X  X   X 

Rosalina Gauffin (KB)  X X   X  X 

Harriet Kristensson (S)  X X   X X  

Maida Dzanic (ALT)  X - - X  X  

Ann Kristin Petersson (M)  X X  X  X  

Janewert Johansson (S)  -       

Anneli Ahlqvist (C)  X X  X  X  

Kjell Jormfeldt (MP)  X  X  X  X 

Irené Svensson (S)  X X   X X  

Leif Rogerstam (SD)  X - - X   X 

Carlos Lysebring (M)  X X  X  X  

Ewa Karlsson (C) Ove Trulsson (C) X X  X  X  

Håkan Bengtsson (S)  X X   X X  

Ulla Hansson (M)  X X  X  X  

Björn Gullander (V)  X X   X  X 

Ulla-Britt Storck (S)  X X   X X  

                                                                                                 38    5       28    19    33    13 
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Justerandes signatur   

 

Kf § 13.      

 

 

Information 
 

Roland Gustbée, ordförande, och Ulrika Gustafsson, administrativ chef, för 

Regionförbundet södra Småland informerar om bildandet av Region Kronoberg. 
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Justerandes signatur   

 

Kf § 14.      

 

 

Frågestund 
 

Allmänhetens frågestund 

1. En medborgare frågar kommunstyrelsens ordförande om kommunen har 

några planer på att bygga nya hyresrätter i Ljungby och hur de planerna i så 

fall ser ut. 

 

Kommunstyrelsens ordförande Ann-Charlotte Wiesel (M) svarar att det 

kommunala bostadsbolaget Ljungbybostäder AB jobbar med frågan. Just nu 

färdigställer bolaget 32 lägenheter på Åängen. Det finns också tankar på att 

bygga fastigheter på spårområdet i centrala Ljungby, men de är inte ritade 

idag. Det finns också privata företag som tittar på möjligheterna att bygga 

lägenheter centralt i Ljungby.  

 

Ledamöternas frågestund 

1. Roland Johansson (ALT) riktar sin fråga till kommunstyrelsens ordförande: 

Enligt uppgift ska du ha sagt i radion att den minskande befolkningen i 

kommunen kan fyllas upp av flyktingar. Är det Moderaterna eller alliansen 

som har det förslaget? 

 

Kommunstyrelsens ordförande Ann-Charlotte Wiesel (M) svarar att 

befolkningen i Ljungby kommun har minskat med 146 personer och att hon 

blev intervjuad i radion om orsaken till minskningen. Wiesel svarade då 

bland annat att unga söker eftergymnasiala utbildningar på andra orter och 

att etableringar inom näringslivet är viktigt för jobbens skull. Wiesel 

svarade också att Ljungby kommun inte har tagit emot så många flyktingar 

som de andra kommunerna i länet har gjort, vilket har betydelse för 

befolkningsutvecklingen.  

 

2. Tryggve Svensson (V) frågar kommunstyrelsens ordförande när hans 

motion om att Ljungby kommun ska införa de nya pensionsreglerna för 

politiker ska behandlas av fullmäktige.  

 

Kommunstyrelsens ordförande Ann-Charlotte Wiesel (M) svarar att 

personalutskottet tittar på motionen och att den bör komma upp under våren. 

 

3. Med anledning av Roland Johanssons (ALT) tidigare fråga om flyktingar, 

frågar Jan Lorentzson (SD) kommunstyrelsens ordförande vad logiken är att 

ta emot fler flyktingar i kommunen när många flyttar från kommunen på 

grund av brist på jobb. 

 

Kommunstyrelsens ordförande Ann-Charlotte Wiesel (M) svarar att 

Ljungby kommun är en rik kommun i ett rikt land och då bör vi klara av att 

ta emot fler flyktingar, som våra grannkommuner, men vi ska inte ta emot 

fler än att vi kan ta hand om dem.  
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Justerandes signatur   

 

Kf § 15.      

 

 

Inlämnande av motioner och interpellationer 
 
 

Beslut 

Motionerna överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Redogörelse för ärendet 

1. I en motion daterad den 12 februari 2014 föreslår Sverigedemokraterna 

genom Jan Lorentzson (SD) och Leif Rogerstam (SD) att de 

parkeringsplatser för funktionsnedsatta som kommunen ansvarar för utreds 

och vid behov byggs om. Många som tidigare varit beroende av andras stöd, 

kan idag hålla sig mera rörliga på egen hand. Det som försvårar situationen, 

är att det finns ytterst få trafiksäkra p-platser för personer med behov att att 

till exempel fälla ut en ramp vid sidan av bilen.  

 

2. Undersök möjligheterna till en förlängning av Påga-tågens trafik från 

Markaryd upp till Ljungby. Detta föreslås av Tryggve Svensson (V) i en 

motion den 13 februari 2014. Transporter på räls hör framtiden till både 

klimatmässigt och energimässigt, menar Svensson.  

 

3. Rusta upp stugorna i hembygdsparken föreslår Tryggve Svensson (V) i en 

motion den 19 februari 2014. De två stugorna håller på att förfalla, skriver 

Svensson och föreslår därför en grundlig översyn av de båda stugorna samt 

att de får ordentliga informationstavlor om deras ursprung samt tider för 

visning. 

 

4. Inför sneda parkeringsfickor på Oxtorget. Det föreslår Alternativet genom 

Roland Johansson (ALT) i en motion inlämnad den 24 februari 2014. Det 

skulle undvika påbackningar som inträffat både på Oxtorget och ICA Maxis 

parkering när man lämnat sin parkeringsruta. 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande  

 

Kf § 16.      

 

 

Inlämnande av medborgarförslag 
 
 
Beslut 

Samtliga medborgarförslag överlämnas till kommunstyrelsen för beslut. 

 

Redogörelse för ärendet 

1. Lägg alla offentliga ärenden i början av nämndssammanträdena, föreslår 

en medborgare med motiveringen att åhörarna inte ska behöva springa ut 

och komma tillbaka efter en stund och behöva vänta ibland upp till två 

timmar. 

2. Papperskorgarna har lock som är väldigt äckliga och otrevliga att ta i 

skriver en medborgare som föreslår att kommunen byter ut locken eller 

hela papperskorgarna till en modell där det finns rejäla handtag som man 

kan ta i för att öppna och stänga dem. Det skulle leda till mindre 

nedskräpning eftersom många tycker att det är så äckligt att ta i de 

befintliga papperskorgarna att de kastar skräpet på marken istället. De 

papperskorgar som inte har lock bör få det, så att inte fåglar rotar upp det 

som ligger i dem. 

 

3. Bjud in advokater för att ge kostnadsfri rådgivning på biblioteket. 

Den lilla människan kan behöva juridisk hjälp men drar sig för att gå till 

en advokat. Detta föreslås av en medborgare som också skriver att helst 

skulle det vara två olika advokater kan ge rådgivning varsin kväll en 

gång i månaden. 

 

4. Det fjärde medborgarförslaget kommer från Vittaryd där man vill 

asfaltera vid återvinningsstationen. När det regnar blir det alltid lerigt 

och smutsigt och stora vattenpölar. Dessutom växer ogräs ohämmat runt 

och upp på containrarna sommartid. Det ser inte så fräscht eller trevligt 

ut, skriver medborgaren. 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande  

 

 

 

 

Kf § 17.  Ks2013/0077 107   

 

Ändring av bolagsordning för Ljungby kommuns bolag 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar ny bolagsordning för Ljungby Energi AB, Ljungby 

Energinät AB, Ljungbybostäder AB, Ljungby Utveckling AB och Ljungby 

Holding AB med de föreslagna förändringarna. 

 

Ärendet 
Kommunfullmäktige antog den 24 september 2013 § 99 nya bolagsordningar för 

de kommunala bolagen. Samtliga bolag har på bolagsstämmorna den 18 oktober 

2013 fastställt bolagsordningarna. 

 

Bolagsverket har dock meddelat att de inte kan godkänna bolagsordningarna 

som de är, utan föreslår att kommunen gör två ändringar: 

 

Den första förslaget gäller § 14 punkt 9 där man föreslår att ”I förekommande 

fall anmälan av revisorer och ersättare” ändras till ”I förekommande fall val av 

revisor och ersättare”.  

 

Det andra förslaget gäller § 10 där man föreslår följande ändring: 

Från ”För granskning av bolagets årsredovisning och räkenskaper samt 

styrelsens och verkställande direktörens förvaltning, utser kommunfullmäktige 

för samma mandatperiod som gäller för bolagets styrelse, en revisor med 

ersättare, i december månad det år då val till kommunfullmäktige förrättas.”  

till ”För granskning av bolagets årsredovisning och räkenskaper samt styrelsens 

och verkställande direktörens förvaltning väljs en revisor med en ersättare för 

samma mandatperiod som gäller för bolagets styrelse. Det vill säga att 

revisorerna utses för en tid av fyra år från den ordinarie årsstämma som följer 

närmast efter det allmänna valet till kommunfullmäktige ägt rum.” 

 

Beredning 

Kommunstyrelsen föreslår den 11 februari 2014 kommunfullmäktige besluta att 

anta ny bolagsordning för Ljungby Energi AB, Ljungby Energinät AB, 

Ljungbybostäder AB, Ljungby Utveckling AB och Ljungby Holding AB. 
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Kf § 18.  Ks2013/0006 100   

 

Bekämpa den ekonomiska brottsligheten 
Svar på motion. 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen.  

 

Ärendet 
Kerstin Wiréhn (V) föreslår i en motion den 30 december 2012 att Ljungby 

kommun ska anpassa, utveckla och genomföra metoden ”Vita jobb” för att 

bekämpa svartarbete och ekonomisk brottslighet vid offentlig upphandling. 

Wiréhn (V) föreslår också att Ljungby kommun utesluter företag med 

anknytning till offshore-ekonomier (skatteparadis) vid alla former av 

upphandling eller i andra former av verksamheter där betalning sker med våra 

skattepengar. Det ska omfatta offshore-ekonomier enligt IMF:s (Internationella 

valutafonden) lista och vara stater/områden utanför EU/EES. 

 

Kommunledningsförvaltningen skriver den 9 september 2013 att Ljungby 

kommun redan använder sig av ett antal verktyg och metoder för att bekämpa 

svartarbete och ekonomisk brottslighet. 

 

Kommunledningsförvaltningen skriver också att Ljungby kommun samarbetar 

med Skatteverket som bistår kommunen med information om anbudsgivaren 

fullgör sina lagstadgade skyldigheter avseende redovisningar och betalning av 

skatter och avgifter.  

 

Frågan om det är förenligt med principerna om offentlig upphandling att utesluta 

företag med anknytning till offshore-ekonomier har behandlats bland annat av 

konkurrensverket som gjorde bedömningen att krav på att leverantörer inte får 

ha koppling till så kallade skatteparadis strider mot principerna om icke-

diskriminering och likabehandling, proportionalitet samt öppenhet. 

 

Beredning 

Kommunstyrelsen föreslår den 11 februari 2014 att kommunfullmäktige beslutar 

att avslå motionen.  
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Kf § 19.  Ks2013/0421 050   

 

Genomför utbildning i offentlig upphandling för politikerna  
Svar på motion. 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen. 

 

Ärendet 
Anne Karlsson (S) skriver i en motion för Socialdemokraterna att mer kunskap 

behövs för att förhindra skattefusk och urusla villkor på arbetsmarknaden och 

föreslår därför att samtliga partier bjuds in till en föreläsning av Anna-Lena 

Norberg och att tjänstemän som kommer i kontakt med Lagen om offentlig 

upphandling bjuds in till föreläsningen som bör hållas omgående och finansieras 

av AFA-pengarna. 

 

Kommunledningsförvaltningen skriver den 10 januari 2014 att Anna-Lena 

Norberg är frilandsjournalist och ansvarig utgivare för stoppafusket.nu vars 

syfte är att belysa hur oseriösa utländska leverantörer fuskar med skatter och 

avgifter och därigenom konkurrerar ut svenska företag.  

 

Kommunledningsförvaltningen skriver att det är viktigt att de tjänstemän och de 

politiker som kommer i kontakt med upphandlingsfrågor har grundläggande 

kunskaper om det regelverk som styr upphandling och hur det ska tillämpas. 

Den föreslagna föreläsningen tar endast sikte på några få av de frågeställningar 

som kan bli aktuella i samband med upphandling. En utbildning för aktuell 

målgrupp bör ha ett bredare innehåll och därmed ge ökad förståelse för hur 

regelverket kan tillämpas på en mer övergripande nivå. En sådan utbildning kan 

med fördel hållas i samband med politikerutbildningarna efter nästa val. 

 

Beredning 

Kommunstyrelsen föreslår den 11 februari 2014 att kommunfullmäktige beslutar 

att avslå motionen. 

 

Yrkanden 

Anne Karlsson (S) och Tryggve Svensson (V) yrkar bifall till motionen.  

 

Carina Bengtsson (C) och Magnus Gunnarsson (M) yrkar avslag på motionen. 

 

Kjell Jormfeldt (MP) yrkar att motionen ska anses besvarad. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen, att 

avslå motionen eller att anse motionen besvarad. Ordföranden finner att 

fullmäktige beslutar att avslå motionen. 
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Omröstning 

Omröstning begärs. 

 

För att få fram ett motförslag ställer ordföranden frågan om fullmäktige beslutar 

att yrkandet att bifalla motionen eller yrkandet att anse motionen besvarad ska 

stå som motförslag. Ordföranden finner att fullmäktige beslutar att yrkandet att 

bifalla motionen ska stå som motförslag. 

 

Omröstning A 

Omröstning begärs och genomförs med följande ordning: 

Ja-röst för att yrkandet att bifalla motionen ska stå som motförslag 

Nej-röst för att yrkandet att anse motionen besvarad ska stå som motförslag 

 

Omröstningen resulterar i 38 ja-röster och 5 nej-röster. 4 ledamöter avstår från 

att rösta och två ledamöter är frånvarande. Fullmäktige beslutar alltså att 

yrkandet att bifalla motionen ska stå som motförslag. 

 

Omröstning B 

Nästa omröstning genomförs med följande ordning: 

Ja-röst för att avslå motionen och 

Nej-röst för att bifalla motionen. 

 

Omröstningen resulterar i 28 ja-röster och 19 nej-röster. Två ledamöter är 

frånvarande. Fullmäktige beslutar alltså att avslå motionen. 
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Kf § 20.  Ks2014/0051 210   

 

Centrumplan – beslut om tilläggsbudgetering 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att skjuta till 46,6 mkr för att genomföra de 

planerade etapperna i centrumplanen under 2014.  

 

Finansiering sker via kommunens rörelsekapital.  

 

Ärendet 
Genomförandet av centrumplanen är uppdelad i olika etapper. Under 2013 har 

gestaltning och projektering genomförts bland annat för ombyggnad av Stora 

Torg och ombyggnad av bussterminal med angränsade ytor och gator. I 

samband med projekteringen så har kostnadsbedömningar gjorts.  

 

Den bedömda kostnaden för att genomföra de planerade etapperna i 

centrumplanen under 2014 är 52,1 mkr. I budget 2014 finns avsatt 5,5 mkr 

vilket innebär att det saknas 46,6 mkr.  

 

Begäran om tilläggsanslag av investeringar från 2013 till 2014 kommer att 

innebära ett överskott från tekniska förvaltningen. Det överskottet kan räcka till 

delar av centrumplanen.  

 

Beredning 

Kommunstyrelsen föreslår den 11 februari 2014 att kommunfullmäktige beslutar 

att skjuta till 46,6 mkr för att genomföra de planerade etapperna i centrumplanen 

under 2014.  

 

Finansiering föreslås ske via kommunens rörelsekapital.  

 

Yrkanden 

Björn Gullander (V) yrkar att fullmäktige beslutar att tillskjuta 44,1 mkr till de 

planerade etapperna utom flytten av Godsmagasinet. Christer Henriksson (KD) 

yrkar bifall Gullanders (V) förslag. 

 

Carina Bengtsson (C) och Magnus Carlsson (S) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut (att skjuta till 46,6 mkr för att genomföra 

samtliga planerade etapperna). 

 

Beslutsordning 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar enligt Gullanders (V) med 

flera yrkande att tillskjuta 44,1 mkr eller enligt Bengtssons (C) med flera 

yrkande att tillskjuta 46,6 mkr. Ordföranden finner att fullmäktige beslutar att 

tillskjuta 46,6 mkr enligt Bengtssons (C) med flera yrkande.  
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Omröstning 

Omröstning begärs och genomförs med följande beslutsordning: 

Ja-röst för att tillskjuta 46,6 mkr enligt Carina Bengtssons (C) med flera 

yrkande, och 

Nej-röst för att tillskjuta 44,1 mkr enligt Björn Gullanders (V) med flera 

yrkande. 

 

Omröstningen resulterar i 33 ja-röster och 13 nej-röster. 

Kommunfullmäktige har därmed beslutat att skjuta till 46,6 mkr för att 

genomföra de planerade etapperna i centrumplanen under 2014 och att 

finansiering sker via kommunens rörelsekapital.  
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Kf § 21.      

 

Meddelanden 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner redovisningen av meddelanden 

 

Ärendet 
1. Länsstyrelsen har utsett Yvonne Wiberg (S) till ny ersättare i 

kommunfullmäktige efter Niklas Gustafsons (S) avsägelse. 

 

 

 

 


